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Finansministeren (Kampmann): Jeg må 
dog gøre det ærede medlem hr. Poul Møller 
opmærksom på, at pengene er brugt, længe 
inden man bliver enig om dette. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vedrørende 
forslag til lov om udskrivning af indkomst- 
og formueskatten til staten for skatteåret 
1956-57. 

§ 1 
vedtoges med 123 stemmer mod 12; l  med- 
lem tilkendegav, at han hverken stemte for 
eller imod. 

§§ 2 -20 ,  ændringsforslag nr. 1, § 21, 
således ændret, §§ 22-34,  ændringsforslag 
nr. 2, § 35, således ændret, samt §§ 36 -40  
'vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Man gik dernæst til, afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om børnetilskud. 

Ændringsforslag nr. 1 udenfor betænk- 
ningen af Petra Petersen, Ragnhild Andersen, 
Alfred Jensen og Aksel Larsen (se sp. 3892) 
torkastedès med 125 stemmer mod 8. 

Ændringsforslag nr. 2 udenfor betænk- 
ningen af samme forslagsstillere (se sp. 
3892) 
forkastedes med 124 stemmer mod 8. 

Ændringsforslagene nr. 3, 5 og 6 udenfor 
betænkningen af samme forslagsstillere (se 
sp. 3892) betragtedes som 
bortfaldet efter forkastelsen af ændringsfor- 
slagene nr. 1 og 2 udenfor betænkningen. 

§ § 1 - 4  
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 4 udenfor betænk- 
ningen af samme forslagsstillere (se sp. 
-'3892) 
forhastedes med 126 stemmer mod 8. 

§§ 5 - 1 0  

vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling,, 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Derpå foretoges afstemning vedrørende 
forslag til lov om ændringer i loven om den  
fælleskommunale udligningsfond. 

§§ 1 - 3 ,  ændringsforslaget, § 4, således. 
ændret, samt §§ 5 - 9  

vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling* 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Videre foretoges afstemning vedrørende- 
forslag til lov om ændring i lov om tipning: 
[angående afgift af gevinster]. 

1 Lovforslagets 98 1 - 3  og dets overgang tiZ: 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovorslaget går nu til fornyet, 
behandling i udvalget. 

Man gik sluttelig til afstemning vedrø-. 
rende forslag til lov om ændring i lov om: 
afgift af gevinster i Klasselotteriet. 

Lovforslagets §ß 1 - 3  og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov Om, 
midlertidige bestemmelser vedrørende statens- 
rentegaranti for husmandskredsforeningernes 
kasseobligationer. 

(Første behandling findes i tidenden sp.- 
3219, udvalgets betænkning i tillæg B.- 
sp. 385). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
'dets overgang til tredie behandling sattes 
ïtil forhandling under eet. 

Chr. Rasmussen: Da udvalgets ordfører, 
,det ærede medlem hr. Holger Eriksen, har 
bedt sig fritaget, skal jeg gøre et par enkelte 
bemærkninger. 

Selve det foreliggende lovforslag har i 
udvalget samlet enstemmig tilslutning. Når 
udvalget alligevel har afholdt 4 møder 
'og haft samråd med boligministeren, skyl- 
des det det spørgsmål, det ærede medlem 
lir. Aage Fogh rejste under første behand- 
ling, nemlig spørgsmålet om husmands- 
.kreditforeningernes lånegrænse. Dette 
spørgsmål har i udvalget været ret indgåen- 
,de drøftet, også i samråd med boligmini- 
steren. Det har imidlertid været både 
udvalgets og boligministerens' opfattelse, 
a t  det var teknisk ugørligt at føje et æn- 
,dringsforslag ind i det foreliggende lovfor- 
slag, så man kunne løse dette spørgsmål i 
forbindelse med det foreliggende. 

Den højtærede boligminister har derfor 
overfor udvalget givet tilsagn om, at han 
i den nærmeste tid, senest i efteråret 1956, 
vil fremsætte forslag til ændring af kredit- 
foreningsloven, således at det bliver muligt 
at  forhøje de nuværende lånegrænser, der i 
øjeblikket for landbrugsejendomme er ca. 
19 000 og for beboelsesejendomme ca. 15 000 
kr., og efter at dette løfte er givet, kan jeg 
på udvalgets vegne anbefale det forelig- 
gende lovforslag til uændret vedtagelse. 

Aage Fogh: Jeg har bedt om ordet for 
at  takke den højtærede boligminister, fordi 
han har givet tilsagn om senest i næste 
folketingssamling at fremsætte lovforslag i 
den retning, som jeg har ønsket, og som 
jeg har skitseret det ved første behandling. 

Jeg vil gerne til denne tak yderligere 
føje, at hvis det skulle være muligt for 
den højtærede minister allerede i indevæ- 
rende samling at få et sådant forslag gen- 
nemført, ville det betyde ganske overordent- 
lig meget for de foreninger, det drejer sig 
om. Når de nu får lov til at udstede 6 pct.s 
obligationsserier, skulle de også have et 
sted at anbringe pengene, men den låne- 
grænse, der er fastsat, spærrer for et for- 

nuftigt udlån. Der kan næppe være tvivl 
om, at den dag, grænsen bliver hævet i 
overensstemmelse med det af mig skitserede 
ved første behandling, vil der være mulig- 
hed for gennem en husmandskreditfore- 
nings virksomhed at skaffe de nødvendige 
penge til forbedring af ganske overordent- 
lig mange af de stalde, der findes landet 
over. Der kan næppe heller være tvivl om, 
at det vil være en sund fremgangsmåde 
at lade husmændenes egne organisationer 
prøve på at løse denne opgave, der først 
og fremmest er deres. Derfor denne lille 
henvendelse til den højtærede minister, 
efter at jeg har takket for det løfte, der er 
givet. Hvis det er muligt at fremskynde 
denne sag, vil det yderligere vække glæde i 
mange kredse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse m. v. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 2009, 
fremsættelsen i tidenden sp. 3685). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Axel Ivan Pedersen: Jeg foreslår, at lov- 
forslaget henvises til indfødsretsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 


